
 

 

 

                                                          Protokół Nr XXVII/2017 

 

z sesji Rady Gminy Uchanie siódmej kadencji, odbytej w dniu 28 grudnia 2017 r.  w godz. od 900 do 1045 

w sali widowiskowej Gminnego Ośrodka Kultury w Uchaniach. 

 

Przed sesją o godz. 900 odbyło się spotkanie opłatkowe na którym obecni byli: 

 

Ksiądz Kanonik Kazimierz Stelmaszczuk Proboszcz Parafii Uchanie. 

Ksiądz Krzysztof Cyranowski Wikariusz Parafii Uchanie. 

Pan Krzysztof Jańczuk Dzielnicowy z Posterunku Policji w Trzeszczanach.  

Pan Jacek Wrzyszcz Dzielnicowy z Posterunku Policji w Trzeszczanach. 

Pan Kazimierz Szczur Przewodniczący Rady Gminy Uchanie.  

Pan Stefan Brzuchala były Przewodniczący Rady Gminy Uchanie obecny radny Rady Gminy Uchanie. 

Radni Rady Gminy Uchanie. 

Pani Maria Gumieniak Wójt Gminy Uchanie. 

Pani Stefania Kulik Skarbnik Gminy Uchanie. 

Pan Tomasz Ożóg Sekretarz Gminy Uchanie. 

Sołtysi sołectw Gminy Uchanie. 

Kierownicy jednostek organizacyjnych. 

 

Sesji przewodniczył Pan Kazimierz Szczur Przewodniczący Rady Gminy Uchanie. 

Na stan 15 radnych obecnych było 11 radnych wg załączonej listy obecności – załącznik nr 1. 

 

Spoza Rady w sesji udział wzięli: 

 

1.   Pani Maria Gumieniak –  Wójt Gminy Uchanie 

2.   Pani Stefania Kulik – Skarbnik Gminy 

3.   Pan Tomasz Ożóg – Sekretarz Gminy 

4.   Pani Bożena Kuśmierczuk – pracownik UG 

5.   Pani Krystyna Król – Dyrektor Gimnazjum w Jarosławcu. 

6.   Pan Jarosław Brodaczewski – Dyrektor SP w Teratynie. 

7.   Pani Ewa Anyszkiewicz p.o. Kierownika GOPS  

8.   Pani Elżbieta Szewczuk – pracownik UG 

9.   Sołtysi sołectw Gminy Uchanie wg załączonej listy obecności zał. nr 2. 

 

 

         Porządek sesji zawiera załącznik nr 3 do protokołu sesji. 

 

 

                                                                  Do punktu 1-go 

 

     Sesję otworzył Pan Kazimierz Szczur Przewodniczący Rady Gminy, powitał radnych i wszystkich 

zebranych oraz stwierdził prawomocność obrad sesji.  

 

                                                                   Do punktu 2-go 

  

 Przewodniczący Rady Gminy przedstawił porządek obrad sesji. 

 

                                                                   Do punktu 3-go 

  

Radni przyjęli zaproponowany porządek obrad sesji Rady Gminy jednogłośnie. 

 

                                                                    



 

                                                                  Do punktu 4-go 

 

Radny Pan S. Brzuchala proponuję przyjąć protokół bez czytania. 

Pani Bożena Kuśmierczuk poinformowała radnych, że są do przyjęcia dwa protokoły z dnia 22 listopada 

2017r. i z dnia 15 grudnia 2017r. 

Radni przyjęli jednogłośnie bez czytania protokoły z sesji z dnia 22 listopada 2017r. i z dnia 15 grudnia 

2017r. 

 

                                                                   Do punktu 5-go 

 

W punkcie „Interpelacje radnych” głos zabrali: 

Pani Bożena Kuśmierczuk poinformowała radnych, że na ostatniej sesji interpelację złożył Radny Pan 

Krzysztof Wrzyszcz i otrzyma pocztą odpowiedz. Jednocześnie poinformowała, że jak zdecydują radni to 

odpowiedz na interpelację można przeczytać. 

Ponadto Sekretarz Gminy Pan Tomasz Ożóg wyjaśnił radnym: Panie Przewodniczący, Szanowni Państwo 

Pan Krzysztof Wrzyszcz pytał o to czy możemy wykonywać remont w sali przy bibliotece, skoro GOK 

prowadzi jego zdaniem działalność gospodarczą. GOK nie prowadzi działalności gospodarczej 

komercyjnej, faktycznie zdarzają się sytuacje, że pobierają opłaty za wynajem sali natomiast tej sali, która 

będzie przedmiotem wniosku nie będziemy wynajmować. Tyle odpowiedzieliśmy na tą interpelację. 

 

Interpelacji nie było. 

  

                                                                   Do punktu 6-go 

 

Pani Maria Gumieniak Wójt Gminy Uchanie przedstawiła informację o swojej pracy w okresie od dnia 

22 listopada 2017 roku. Informacja stanowi zał. do protokołu. 

 

                                                                   Do punktu 7-go 

 

 Pani Bożena Kuśmierczuk pracownik UG przedstawiła informację o realizacji uchwały w okresie po 

ostatniej sesji Rady Gminy tj. sesja poprzednia odbyła się w dniu 15 grudnia 2017 roku. 

 

                                                                    Do punktu 8a 

 

Pani Stefania Kulik Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

rok 2017. Zmiany dotyczyły zwiększenia w dochodach kwota 9.500 zł. zgodnie z zał. do uchwały, w 

wydatkach to są przesunięcia w paragrafach i w zadaniu inwestycyjnym kwota 20 tys. dot. siłowni i trzeba 

to rozbić na cztery zadania,  które są na budowę siłowni zewnętrznej dla miejscowości Teratyn na 

poprawę warunków oraz zwiększyć kwotę na opracowanie projektu budowlanego i jest to zadanie 

wieloletnie dlatego jest przesunięcie do przedsięwzięć. Drugie zadanie to budowa siłowni zewnętrznej  

w miejscowości Uchanie i też jest to na opracowanie projektu budowalnego 18.900 zł musimy zapłacić 

jeszcze w tym roku, zagospodarowanie terenu przy zbiorniku wodnym w Teratynie na teren rekreacyjno- 

wypoczynkowy i jest to rozłożone na Teratyn i na Uchanie oraz kwota dotacji dla zakładu komunalnego.  

Radny Pan Z. Zapora - ja chciałem zapytać Panią Skarbnik mamy zwiększenie w gospodarce odpadami, 

ile jest wpływów od mieszkańców? czy nam wystarczy  czy zabraknie?  

Pani Skarbnik – w tej chwili nie zabraknie ale chodzi o to, że jest umowa i musi być w planie bo musi się 

rachunkowo zgadzać. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 

                                                                    Do punktu 8b 

 

Pani Stefania Kulik Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie  wieloletniej prognozy 

finansowej. Pytań nie było. 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie. 

 



                                                                      Do punktu 8c 

 

Pani Stefania Kulik Skarbnik Gminy przedstawiła projekt uchwały w sprawie trybu postępowania  

o udzielenie spółce wodnej dotacji celowej z budżetu Gminy Uchanie oraz sposobu jej rozliczania.  

Pani Skarbnik wyjaśniła radnym, że z chwilą złożenia projektu budżetu izba obrachunkowa 

poinformowała, że trzeba przyjąć tą uchwałę aby można było udzielić spółce wodnej dotacji czy innych 

środków. Poprzednia taka uchwała była podjęta w 2011 roku. Pytań nie było. 

 

Uchwała została przyjęta jednogłośnie.                                                                                                                                                                                             

 

                                                                 Do punktu 9-go i 10-go 

  

W punkcie „Zapytania i wolne wnioski” oraz „Sprawy bieżące” głos w dyskusji zabrali: 

Radny Pan Janecki – lampy te co są cztery czy będą zakładane? 

Pani Elżbieta Szewczuk prac. UG – wyjaśniła, że będzie wykonane to po świętach bo nie było możliwości 

czasowych. 

Radny Pan Janecki – droga  na Marysin w razie potrzeby karetki to nie dojedzie, dziecko do szkoły chodzi 

5 km codziennie to niemożliwe żeby tak było. Można żużlu przywieźć. 

Pani Wójt - niemożliwe ale jest, skąd go wziąć, skąd wziąć pieniądze. Mieliśmy dostać dotacje od 

nadleśnictwa ale nie dostaliśmy. 

Radny Pan Józef Wróblewski – miałem do czynienia z taką sytuacją, że żona skręciła nogę i musieliśmy 

pojechać do przychodni. Przychodnia była w piątek do godz. 1200czynna także trzeba było pojechać na 

SOR i na tym SOR-rze do tej pory było zatrudnionych dwóch lekarzy od pewnego czasu jest zatrudniony 

jeden lekarz. W powiecie, który ma sześćdziesiąt kilka tys. mieszkańców żeby był tylko jeden lekarz na 

pogotowiu, który ma pracować na pogotowiu i jeszcze jeździć karetką. Ten lekarz mówi do mojej żony 

proszę Panią ja fizycznie nie jestem w stanie zapewnić opieki i mówi tak jak ja tu się zajmę pacjentami, 

karetka będzie musiała pojechać gdzieś tam to na pewno ktoś straci życie. Ja w tej sprawie chciałem się 

zapytać czy coś Pani Wójt wiadomo  myślałem, że ktoś ze Starostwa będzie dzisiaj. Wiadomo kto tą 

decyzję podjął, decyzja jat naprawdę błędną decyzją. Społeczeństwo tak jak mówił ksiądz kanonik starzeje 

się a pomoc medyczna będzie w każdej chwili komuś z nas potrzebna. Dlaczego w ten sposób postępuje 

się, że się szuka oszczędności, czy szuka się naprawdę aby ilość mieszkańców zmniejszyła się żeby tej 

pomocy nie udzielić. Prosiłbym jeżeli Pani Wójt w tej sprawie nic nie wiadomo żeby wystosować pismo 

do Starostwa niech oni wyjaśnią zaistniałą sytuację bo sytuacja jest bardzo poważna. 

Pani Wójt – nic mi w tej sprawie nie wiadomo to jest zadanie powiatu byłam przez dwie kadencje w 

radzie SPZOZ, byłam blisko Pani Dyrektor ale kiedy były wybory następnej kadencji  to o tym decyduje 

rada powiatu i powiat z każdej gminy mimo, że Pan przewodniczący zgłosił moją kandydaturę, jest Wójt 

natomiast mnie Pan Starosta Kuropatwa odrzucił i my nie mamy żadnego reprezentanta. Wystąpiliśmy z 

pismem kto reprezentuje Gminę Uchanie to odesłano, że reprezentuje nas pan dyrektor GOK z Horodła bo 

to jeden okręg wyborczy z powiatu i jest Pan Organista z Nieledwi i tak nas reprezentują naszą gminę. 

Sekretarz Gminy – po ostatnich wyborach nie tylko Pani Wójt ale również Burmistrz Miasta Hrubieszowa 

został wykluczony a z pieniędzmi nie jest źle bo nagroda 33 tys. dla dyrektora ZOZ-u została przyznana. 

Radny Pan Wróblewski- dlaczego zabiera się ten etat, który naprawdę ten lekarz jest potrzebny. Doktor 

Biernat powiedział w ten sposób ja sam nie dam rady naprawdę nie dam bo trzeba pojechać karetka i 

trzeba tutaj przyjmować 10-15 pacjentów, ktoś traci życie. Prosiłbym Panią Wójt o wystosowanie 

stosownego pisma do Starostwa niech oni tą zaistniałą sytuację wyjaśnią a jak nie to niech zmienią 

decyzję. 

                                                                   

                                                                   Do punktu 11-go 

 

     Pan Kazimierz Szczur Przewodniczący Rady Gminy  podziękował radnym oraz wszystkim zebranym 

za udział w sesji i zakończył obrady.  

 

     Protokolant 

 

Bożena Kuśmierczuk 


